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Český svaz chovatelů (dále v běžném textu jen ČSCH) 

Přítomní: dle prezenční listiny založené v Sekretariátu Ústředního výboru ČSCH 

 

(Poznámka - schválený klíč pro volbu delegátů na Valnou hromadu ČSCH: jeden delegát na každých započatých 350 dospělých 

členů, rozhodující byl počet zaplacených členských známek na rok 2013.) 

 
PROGRAM 

1. Zahájení – seznámení s programem a jednacím a volebním řádem 

2. Schválení návrhu jednacího a volebního řádu  

3. Volba mandátové, volební a návrhové komise 

4. Kontrola plnění usnesení XX. Valné hromady ČSCH 

5. Zpráva mandátové komise 

6. Zpráva o činnosti Ústředního výboru ČSCH za rok 2012 

7. Zpráva o hospodaření ČSCH za rok 2011 

8. Zpráva Ústřední revizní komise ČSCH 

9. Zpráva Rozhodčí komise ČSCH 

10. Představení kandidátů pro volby do Ústředního výboru ČSCH, Ústřední revizní komise ČSCH a 

diskuse k nim 

11. Volby do Ústředního výboru ČSCH, Ústřední revizní komise ČSCH 

12. Přestávka – oběd 

13. Zpráva volební komise 

14. Návrh rozpočtu na rok 2013 

15. Zpráva komise pro přípravu Stanov ČSCH 

16. Diskuse 

17. Zpráva mandátové a návrhové komise 

18. Přijetí usnesení 

 

 

Ad 1)  Zahájení – seznámení s programem, jednacím a volebním řádem   

     Valnou hromadu ČSCH (dále v běžném textu jen VH) zahájil Jiří Král, předseda Ústředního výboru ČSCH 

(dále v běžném textu jen ÚV). Vyzval přítomné, aby minutou ticha uctili památku nedávno zesnulých 

chovatelů, především vzpomenul nečekaný odchod Ing. Josefa Zadiny. Řízením schůze ÚV pověřil RSDr. 

Jaroslava Hrona, který zodpověděl dotaz Miloslava Hertla týkající se pořizování zvukové nahrávky a dotaz 

Vratislava Stehlíka, proč není na programu jednání hospodaření ČSCH v roce 2012. Vlastimil Jura st. uvedl, 

že v 10.05 hodin je z 88 pozvaných delegátů s hlasem rozhodujícím přítomno 78 delegátů, tedy 89 %, 

nadpoloviční většina je 40 hlasů. Následovalo seznámení s programem. VH schválila navržený program 

jednání - hlasování: PRO 78 delegátů.  
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Ad 2)  Schválení návrhu jednacího a volebního řádu 

     Jako zapisovatelka byla navržena Eliška Stejskalová, jako ověřovatelé zápisu JUDr. Michal Danišovič a 

Jindřich Šíp ml., zároveň se hlasovalo o návrhu jednacího řádu – hlasování: PRO 78 delegátů. K volebnímu 

řádu navrhnul Jindřich Šíp ml., aby volby skončily po třetím kole. Ondřej Výšek vznesl návrh, zdali by se 

nemělo volit méně kandidátů. Slavibor Petržílka doporučil, aby se uskutečnily volby tajné ve všech třech 

kolech. Jaroslav Pokorný navrhl, aby byl stanoven minimální počet zvolených kandidátů. Jiří Kristek 

doporučil, aby do ÚV bylo voleno minimálně pět členů a do Ústřední revizní komise ČSCH (dále v běžném 

textu jen ÚRK) minimálně tři členové. Kdo souhlasí s tím, aby byl volební řád schválen tak, jak byl 

předložen? – hlasování: 0 delegátů. Kdo souhlasí s tím, aby volby byly tajné, tříkolové a do ÚV se volilo 

minimálně pět členů a do ÚRK minimálně tři členové – hlasování: PRO 74 delegáti.  

 

Ad 3) Volba mandátové, volební a návrhové komise 

     VH schválila volbu mandátové komise ve složení: Vlastimil Jura st., Jana Branná, Jaroslav Kvapil, 

Miroslav Caha st., Antonín Stehlík – hlasování: PRO 74 delegáti. O navržených delegátech do volební 

komise bylo hlasováno, vzhledem k vyššímu počtu navržených členů, jednotlivě. Kdo souhlasí, aby se 

členem volební komise stal Ing. Josef Blokeš – hlasování:  PRO 77 delegátů (zvolen), Karel Krejčíř – 

hlasování: PRO 43 delegáti (zvolen), Karel Čadil – hlasování: PRO 73 delegáti (zvolen), JUDr. Michal 

Danišovič – hlasování: PRO 35 delegátů (nezvolen), František Pilař – hlasování: PRO 61 delegát (zvolen), 

Jindřich Snítilý – hlasování: PRO 39 delegátů (nezvolen), Vlastimil Šimek – hlasování: PRO 73 delegáti 

(zvolen). VH schválila volbu návrhové komise ve složení: Ing. Miroslav Kroft, Bc. Vlastimil Jura ml., 

MVDr. Miloslav Martinec, Oldřich Vízek, Ing. Václav Krůta – hlasování: PRO 71 delegát.  

 

Ad 4) Kontrola plnění usnesení XX. Valné hromady ČSCH 

     Ing. Miroslav Kroft seznámil přítomné s plněním ukládací části XX. VH. 

- Svolat XXI. VH na květen 2013 – splněno. 

- Přepracovat účetní závěrku za rok 2011 do 31. 3. 2013 a do 15. 4. 2013 rozeslat na okresním 

organizacím ČSCH (dále v běžném textu jen OO) – splněno. 

- Projednat a schválit závěry uvedené v dokumentu Vyjádření k revizní zprávě č.j. 355-2/2012 

Kontrola smluvních vztahů s Výstavištěm Lysá nad Labem a jejich plnění - splněno  

- ÚV a jeho sekretariátu zpracovat definitivní výsledky hospodaření za každý rok do konce 1. čtvrtletí 

následujícího roku – splněno. 

- Odvolat stávajícího a zvolit nového předsedu Ekonomické komise ÚV – splněno. 

- Přepracovat rozpočet ČSCH na rok 2013 do 31. 3. 2013 s tím, že rozpočet musí být konstruovaný  

jako vyrovnaný a do 15. 4. 2013 rozeslaný na OO ČSCH – splněno. 

- Komisi VH ve složení př. Danišovič, Wieder, Hulman, Pavel, pod vedením př. Danišoviče zpracovat 

paragrafové znění Stanov ČSCH a toto předložit do 31. 3. 2013 ÚV – splněno.  

- Komisi VH zapracovat do Stanov ČSCH postavení Komise pro práci s mladými chovateli (dále 

v běžném textu jen KPM)  i na roveň ústřední odborné komise – splněno. 

- Do poslání ČSCH ve Stanovách ČSCH zapracovat „…činnost práce s mládeží ve volném čase…“ – 

splněno. 

- Nižším organizačním složkám ČSCH - uskutečnit volby v základních organizací ČSCH (dále 

v běžném textu jen ZO),  OO, ÚOK do 30. března 2013, zaslat návrhy kandidátů do ÚV, ÚRK do 5. 4. 

2013 – splněno.  

Ing. Richard Konrád vznesl dotaz, proč delegáti VH nedostali informace k účetní závěrce hospodaření za 

rok 2012. Ing. Miroslav Kroft vysvětlil, že informace budou uvedeny ve zprávě předsedy ÚV. Jako 

samostatný bod jednání to neschválila XX. VH.  

 

Ad 5) Zpráva mandátové komise 

     Vlastimil Jura st. informoval přítomné o změně. V 10.21 hodin přišli další dva delegáti. Z 88 pozvaných 

delegátů s hlasem rozhodujícím je tedy přítomno 80 delegátů, nadpoloviční většina hlasů je 41. Jaroslav 



Pokorný upozornil, že dost delegátů (přesně jedenáct) se neprokázalo potvrzeným delegačním lístkem, což 

odporuje schválenému jednacímu řádu. RSDr. Jaroslav Hron vysvětlil, že delegování bylo prověřováno i ze 

soupisů zaslaných OO. Jaroslav Pokorný navrhl změnu jednacího řádu. Zuzana Maršíčková navrhla 

hlasování o změně. Vypustí se z jednacího řádu dodatečně potvrzení delegačním lístkem? – hlasování: PRO 

74 delegáti.  

 

Ad 6)  Zpráva o činností Ústředního výboru ČSCH za rok 2012 

     Jiří Král přivítal na jednání VH viceprezidenta Evropského chovatelského svazu Ing. Jaroslava 

Kratochvíla, CSc., přítomní jej uvítali potleskem. Dále Jiří Král přednesl zprávu o činnosti ÚV za rok 2012. 

Celá zpráva je samostatnou přílohou zápisu z VH. (Příloha č. 1) 

 

Ad 7) Zpráva o hospodaření ČSCH za rok 2011 

     Zprávu přednesl Martin Kabát, DiS., generální sekretář ČSCH. Účetní závěrka před zdaněním a bez 

odpisů vykazuje účetní zisk ve výši 768 520,65 Kč. Odpisy základních prostředků činí 2 336 908, 40 Kč, což 

je nepeněžní náklad. Celkem je hospodářský výsledek před zdaněním – 1 568 387,75 Kč. Rozpočet 

ústředních orgánů ČSCH, který byl schválen na VH dne 27. 11. 2010, počítal s vyrovnaným rozpočtem 

hospodaření před zdaněním. Výše odpisů nebyla do tohoto rozpočtu zahrnuta. Hospodaření za rok 2011 

vykázalo přebytek o 768 520,65 Kč vyšší.  

     Slavibor Petržílka upozornil, že ve zprávě zaslané delegátům chybí některé položky v aktivech a pasivech, 

jmenoval konkrétní příklady chybějících zaúčtovaných položek. Upozornil, že našel desítky chyb a vznesl 

dotaz, jestli se tímto zabývala ÚRK. Ing. Richard Konrád potvrdil jeho slova. Konstatoval, že hospodářský 

výsledek je jasný, ale účetní závěrku nelze přijmout, i on vznesl dotaz, jestli toto řešila ÚRK. Reagoval Ing. 

Jiří Koten, daňový poradce. Uvedl, že účetnictví pracuje s položkami, jež jsou podchyceny. Jestli nějaké 

podklady nebyly k účtování dodány, tak v účetnictví chybí. Navrhl ustanovení inventarizační komise, která 

by nedostatky odstranila. Vlastimil Jura st. doporučil přijetí závěrky s tím, aby novému ÚV bylo uloženo 

odstranění nedostatků. Milan Uher vyslovil opačný názor. Ondřej Výšek vznesl dotaz, zdali je možné změnit 

daňové přiznání za rok 2011. Ing. Jiří Koten vysvětlil, že to není možné. Ing. Richard Konrád také navrhl 

revizi všech účtů aktiv a pasiv. VH schvaluje hospodářský výsledek za rok 2011 – přebytek 768 520,65 Kč 

před zdaněním bez odpisů. Celkový hospodářský výsledek je – 1 568 387,75 Kč. Zisk bude proúčtován proti 

základnímu jmění – hlasování: PRO 45 delegátů. Následovala změna oproti programu – přestávka na oběd.  

 

Ad 8) Zpráva Ústřední revizní komise ČSCH 

     Zprávu přednesl Vladimír Kopřiva, předseda ÚRK. (Příloha č. 2) 

 

Ad 9) Zpráva Rozhodčí komise ČSCH 

          Milan Uher, předseda Rozhodčí komise ČSCH, informoval o ustavení senátu Rozhodčí komise ČSCH 

ve složení: Milan Uher - předseda, Ing. Václav Krůta, Oldřich Vízek. Detailně referoval o stížnosti OO Tábor 

adresované ÚV a posouzení, zda nedošlo k porušení Stanov ČSCH předsedou Krajského sdružení ČSCH 

Jihočeského kraje Vladimírem Kopřivou a o obtížích s předáním rozhodnutí. Vladimíru Kopřivovi bylo 

uděleno napomenutí z důvodu samostatného hospodaření s finančními prostředky a nesvolání schůze všech 

OO sdružených v Krajském sdružení Jihočeského kraje. Druhou věcí, kterou se zabýval senát Rozhodčí 

komise ČSCH, byl návrh na zahájení kárného řízení od JUDr. Michala Danišoviče na kárné řešení Vlastimila 

Jury st. Rozhodčí komise ČSCH došla k závěru, že kandidaturu Vlastimila Jury st. nemohla potvrdit Ústřední 

konference delegátů odbornosti chovatelů koček (dále jen konference), která se konala až poté, co kandidáti 

odevzdávali dotazníky do ÚV. Konstatoval pochybení nejen ÚOK chovatelů koček, která toto nepředložila 

jednání konference, ale i pochybení Vlastimila Jury st. tím, že nepřipomínkoval konání konference po 

termínu stanoveném ÚV, jehož je sám členem, a sám nenavrhnul projednání své kandidatury na této 

konferenci, ač jí byl přítomen. Vladimír Kopřiva vystoupení Milana Uhra rozporoval, jakož i konzultace 

Rozhodčí komise ČSCH u advokáta Mgr. Jiřího Kučery a finanční náklady na tohoto advokáta tím, že podle 

Kárného řádu ČSCH je kárné řízení neveřejné. Účastí Mgr. Jiřího Kučery byla tato zásada porušena. Senát 

Rozhodčí komise ČSCH se v tomto řízení dopouštěl porušování svazové legislativy. 



 

Ad 10) Představení kandidátů do Ústředního výboru ČSCH a Ústřední revizní komise ČSCH a diskuse k nim 

     Ing. Josef Blokeš vyzval kandidáty, aby se představili a uvedli, co je pro ně prioritní. 

Kandidáti do ÚV: 

- Jaroslav Bayer: podpora chovatelství; 

- RSDr. Jaroslav Hron: zlepšení komunikace s jednotlivými ÚOK; 

- Ing. Vladimír Hulman: legislativa a práce s mladými chovateli (dále v běžném textu jen MCH); 

- Karel Chadraba st.: zprůhlednění hospodaření, zkvalitnění práce ÚV, zjednodušení svazového webu; 

- Vlastimil Jura st.: především podpořit MCH; 

- Lubomír Kesner: podpořit výstavnictví, předejít právním a kárným kauzám, věnovat se chovatelům; 

- Milan Kotyza: vymýtit politikaření, zlepšit vztahy, podpořit chovatelství, podpořit spolupráci 

s nižšími složkami ČSCH; 

- Ing. Miroslav Kroft: zlepšit podmínky pro práci vrcholných orgánů a vztahy mezi funkcionáři, 

podpořit nezávislý ČSCH, silný, jednotný, protože zahraničí nám ho závidí; 

- Milan Kudr: od personálních záležitostí přejít k chovatelství, aby nedošlo k dalším úbytkům členů; 

- Milan Uher: zachovat jednotný ČSCH, který by byl vážený, zajistit inventarizaci majetku; 

- Václav Uličný: zachovat jednotný ČSCH, skončit s dohadováním, podpořit výstavnictví;  

- Josef Vilhelm: zlepšit pohled na ČSCH, neseparovat MCH, zaměřit se na odbornou činnost, zlepšit 

mezilidské vztahy; 

- Ondřej Výšek: zlepšit komunikaci mezi ZO, rozvinout spolupráci mezi odbornostmi, dodržovat 

pravidla. 

Kandidáti do ÚRK: 

- Ing. Jaroslav Boukal: podpořit ekonomiku ČSCH, odstranit střety mezi ÚRK a ÚV; 

- RSDr. František Dvořák: podpořit samostatnost ÚRK ale jinak, než tomu doposud bylo; 

- Dagmar Kičurová: předkládat na VH dobře zpracované účetní uzávěrky, dodržovat pravidla; 

- Vladimír Kopřiva: zprůhlednit finanční toky v ČSCH; 

- Ing. Václav Krůta: nastolit normální pracovní vztahy mezi ÚRK, ÚV, ÚOK a ZO, každou práci lze 

dělat, když se dělá lidsky; 

- Marcela Lamešová: zajistit věrohodný „obraz“ ČSCH, přijmout zaměstnance – ekonoma, právní 

služby zajistit paušální úhradou namísto hodinové sazby, podpořit na webu kvalitní diskusní fórum; 

- Josef Šolc st.: zlikvidovat žabomyší války. 
 

 

Ad 11) Volby do Ústředního výboru ČSCH a Ústřední revizní komise ČSCH 

     Ing. Miroslav Kroft nejprve navrhl, aby byla upravena část usnesení z XX. VH., to znamená, že se před 

volbou do ÚV a ÚRK se provede změna Stanov Č.CH. § 4 odst. 14 bude znít: „Funkční období ve všech 

orgánech ČSCH je pětileté, nerozhodne-li VH jinak“ Ondřej Výšek navrhl změnu Stanov ČSCH, § 24, odst. 

12 „řídit a kontrolovat ÚV a ÚRK, VH má právo odvolávat členy na VH. Slavibor Petržílka připomněl, že 

civilní soudy už jednou řešily žalobu proti ČSCH, bylo to zamítnuto. Vladimír Kopřiva uvedl, že žaloba 

nebyla podána na celé usnesení XX. VH, ale jen na jeden bod týkající se zkrácení volebního období. RSDr. 

Jaroslav Hron zopakoval návrh na okamžitou změnu Stanov ČSCH. § 84 odst. 14. Funkční období ve všech 

orgánech ČSCH je pětileté, nerozhodne-li VH jinak – hlasování: PRO 64 delegáti (schváleno, nutné jsou 2/3 

hlasů). Následovaly vlastní volby (mezi jednotlivými koly a sčítáním hlasů probíhal další program).  

 

Ad 12) Přestávka – oběd 

     Přestávka na oběd byla vyhlášena již po ukončení bodu č. 7. 

 

Ad 13) Zpráva volební komise 

     Ing. Josef Blokeš po každém kole voleb informoval o výsledcích. V prvním kole hlasovalo 79 delegátů, 

ve druhém 79 delegátů a ve třetím kole 78 delegátů. V prvním kole tajných voleb byli do ÚV zvoleni tito 

kandidáti (uvedeno dle počtu získaných hlasů): Milan Kotyza (56 hlasů), Josef Vilhelm (54 hlasy), Ing. 



Miroslav Kroft (50 hlasů), Milan Kudr (45 hlasů) a Jaroslav Bayer (44 hlasy). Další nezvolení kandidáti do 

ÚV v prvním kole získali: Ondřej Výšek (38 hlasů), RSDr. Jaroslav Hron (35 hlasů), Milan Uher (34 hlasy), 

Lubomír Kesner (30 hlasů), Václav Uličný (24 hlasy), Karel Chadraba st. (23 hlasy), Vlastimil Jura st. (23 

hlasy), Ing. Vladimír Hulman (22 hlasy). Do ÚRK byli v prvním kole zvoleni (opět uvedeno dle počtu 

získaných hlasů): Marcela Lamešová (71 hlas), Dagmar Kičurová (66 hlasů) a Ing. Václav Krůta (47 hlasů). 

Další nezvolení kandidáti do ÚRK v prvním kole voleb získali: RSDr. František Dvořák (34 hlasy), Josef 

Šolc st. (30 hlasů), Ing. Jaroslav Boukal (22 hlasy), Vladimír Kopřiva (22 hlasy).  

     V druhém kole voleb byl do  ÚV zvolen Ondřej Výšek (41 hlas), další nezvolení kandidáti ve druhém 

kole získali: Milan Uher (37 hlasů), RSDr. Jaroslav Hron (27 hlasů), Václav Uličný (21 hlas), Karel 

Chadraba st. (21 hlas), Lubomír Kesner (21 hlas), Vlastimil Jura st. (18 hlasů), Ing. Vladimír Hulman (12 

hlasů). Do ÚRK nebyl ve druhém kole zvolen nikdo, kandidáti získali tyto počty hlasů: RSDr. František 

Dvořák (35 hlasů), Josef Šolc st. (34 hlasy), Ing. Jaroslav Boukal (19 hlasů), Vladimír Kopřiva (19 hlasů). 

     Ve třetím kole tajných voleb nebyl nikdo zvolen do ÚV ani do ÚRK. Nezvolení kandidáti do ÚV získali: 

Milan Uher (36 hlasů), RSDr. Jaroslav Hron (29 hlasů), Lubomír Kesner (26 hlasů), Václav Uličný (20 

hlasů), Karel Chadraba st. (17 hlasů), Vlastimil Jura st. (13 hlasů), Ing. Vladimír Hulman (12 hlasů). 

Nezvolení kandidáti do ÚRK ve třetím kole získali tyto počty hlasů: RSDr. František Dvořák (34 hlasy), 

Josef Šolc st. (32 hlasy), Vladimír Kopřiva (20 hlasů), Ing. Jaroslav Boukal (17 hlasů). Tímto byly volby 

ukončeny. Následovalo první krátké jednání nově zvolených vrcholných orgánů. Novým předsedou ÚV byl 

zvolen Milan Kotyza, místopředsedou Ing. Miroslav Kroft, ÚV bude pracovat v počtu šesti členů. 

Předsedkyní ÚRK se stala Marcela Lamešová, místopředsedou ÚRK Ing. Václav Krůta, ÚRK bude pracovat 

jako tříčlenná.  

 

Ad 14) Návrh rozpočtu ČSCH na rok 2013 

     Vlastimil Jura st. informoval, že v 15.56 hodin je přítomno 79 delegátů, pro schválení je potřeba 40 hlasů. 

Po přepočítání bylo zjištěno, že šest delegátů je mimo jednací sál. Vladimír Kopřiva upozornil, že pouze 

jedna odbornost schvalovala rozpočet na své konferenci, což je v rozporu s ustanovením Stanov ČSCH. 

MVDr. Miloslav Martinec uvedl, že dosud nebylo jednáno o hospodaření ČSCH v roce 2012. Reagoval 

Martin Kabát, DiS. – informaci přednesl ve své zprávě předseda ÚV. Pavel Wieder navrhnul, aby 

nedočerpané prostředky v rozpočtu odborností byly převedeny na další rok. Ing. Miroslav Kroft a Martin 

Kabát, DiS. potvrdili, že toto dřívější ujednání platí, požadavek bude zapracován do usnesení VH. Martin 

Kabát, DiS. nechal poté hlasovat o vyrovnaném rozpočtu ČSCH, tak jak byl předložen delegátům – 

hlasování: PRO 69 delegátů.  

 

Ad 15) Zpráva komise pro přípravu Stanov ČSCH 

-      JUDr. Michal Danišovič, jenž byl v čele komise pro přípravu Stanov ČSCH, informoval, že na 

přípravě se podíleli také Ivan Pavel, Pavel Wieder, Ing. Vladimír Hulman, v průběhu byli přizváni i 

Petr Sirotek a Jindřich Šíp ml. Po odsouhlasení konečné verze dne 25. 3. 2013 byl zpracovaný návrh 

zaslán na Sekretariát ÚV ČSCH. Připomněl některé body. (Příloha č. 3) 

 

Ad 16) Diskuse 

- Miroslav Svoboda – konstatoval, že MCH jsou budoucností ČSCH, přítomností jsme my, poukázal na 

nechuť MCH se zapojovat do funkcí, dále navrhl omezení funkce předsedy OO a vyšších orgánů 

maximálně na dvě po sobě jdoucí období, navrhl snížení výše členských příspěvků u členů starších 

pětašedesáti let, zrušení nezákonných poplatků na celostátních výstavách a zjednodušení vyplňování 

rodokmenů králíků; 

- Jaroslav Pokorný – požádal VH, aby členové ÚV měli povinnost reagovat na webu ČSCH a 

odpovídat na dotazy členů, poděkoval Vladimíru Kopřivovi za nezávislou práci ÚRK; 

- Jaroslav Bayer – uvedl, že není v silách odbornosti vyřešit odebírání německých nánožních kroužků 

na drůbež, protože uzavírání a vypovídání smluv je v kompetenci ÚV, dále navrhl, aby chovatelské 

kluby, které mají v pořádku evidenční náležitosti, mohly odebírat kroužky a nakonec doporučil, aby 



se ČSCH stal členem Unie chovatelů hospodářských zvířat, což ČSCH pomůže například při 

vyřizování dotací; 

- Pavel Wieder – podpořil návrh, aby také kluby mohly objednávat nánožní kroužky; 

- Jana Nováčková – uvedla, že KPM je nutné volit zdola nahoru a ne direktivně jmenovat shora, v ZO 

nejlépe vědí, kdo se věnuje dětem; 

- Eva Paličková – kontrolou klubů bylo zjištěno, že chovatelé nejsou členy ZO, pro OO jsou také 

kroužky zdroj příjmu, nedoporučuje schválit odebírání kroužků kluby, k MCH uvedla, že by se neměl 

rušit systém, jaký byl v ČSCH zaveden; 

- Petr Gajda – dříve byla KPM volena odspodu – OO, kde pracovali s MCH, poslala svého delegáta na 

konferenci, poslední dva roky se práce s MCH zkomplikovala, minulá VH opět postavila KPM na 

úroveň ostatních komisí; 

- Ing. Vladimír Hulman – oponoval, že vedoucího kroužků MCH nemůžeme volit, ale jmenovat, kdo 

chce pracovat s dětmi a mládeží, může i bez KPM, dále uvedl, že chybí metodický materiál pro práci 

s  MCH, jako pomoc vedoucím kroužků, upozornil, že akce pro děti se konají zpravidla ve velkých 

městech; 

- Petr Gajda – uvedl, že o smyslu s MCH jasně hovoří čísla, v roce 2000 bylo celkem 20 000 chovatelů 

z toho 1 000 MCH, v roce 2013 je 15 000 chovatelů z toho celkem 1 300 MCH; 

- Vladimír Kopřiva – uvedl, že OO Tábor svoji stížnost adresoval ÚV a ten o ní vůbec nejednal. 

Svazový úředník ji sám o své vůli přehrál Rozhodčí komisi ČSCH. Rozhodnutí Rozhodčí komise 

ČSCH je v rozporu s Kárným řádem ČSCH. Dále uvedl, že se dostavil na jednání Rozhodčí komise 

ČSCH s poradcem JUDr. Michalem Danišovičem, což je dovoleno, ale komise jednala za přítomnosti 

advokáta Mgr. Jiřího Kučery, dále referoval o postupu řízení, které bylo v rozporu se svazovou 

legislativou; 

- Milan Uher – oponoval, že Mgr. Jiří Kučera nebyl přímo přítomen jednání Rozhodčí komise ČSCH, 

ale poskytoval rady, protože nikdo z členů Rozhodčí komise ČSCH nemá právní vzdělání; 

- Vladimír Kopřiva – ohledně MCH souhlasí s JUDr. Michalem Danišovičem a Ing. Vladimírem 

Hulmanem; 

- Vlastimil Jura st. – uvedl, že kdo sleduje svazový web tak ví, že KPM má svoje předpisy, zdůraznil, 

že se podařilo přijetí ČSCH do České rady dětí a mládeže; 

- Miloslav Hertl – připomněl, že kroužky by si mohly objednat jen kluby, které mají v pořádku 

evidenci, je možnost objednat i německé kroužky pro MCH, k rozpočtu ÚOK chovatelů drůbeže 

uvedl, že nebyl schvalován na konferenci, protože to byl pouze pracovní materiál pro ÚV, který se 

dále upravoval; 

- MVDr. Miloslav Martinec – uvedl, že volby jsou důsledkem neschopnosti, arogance a intrik 

v centrálních orgánech ČSCH, navrhl, aby nový ÚV vyhlásil konkurz na generálního sekretáře ČSCH 

s tím, že současný generální sekretář ČSCH se může do konkurzu přihlásit; 

- Jaroslav Pokorný – podpořil odebírání kroužků přes kluby, oceňuje práci s MCH, ale komise na 

úrovni ÚOK je nelogická, mohla by být například i ÚOK důchodců; 

- Vratislav Slavík – připomněl, že ÚV a ÚRK by měly provést inventuru veškerého majetku; 

- Milan Uher – znovu zrekapituloval postup Rozhodčí komise ČSCH při řešení kárného řízení 

s Vladimírem Kopřivou; 

- Vítězslav Svoboda – vyžádáno uvedení příspěvku v plném znění (Příloha č. 4). 

- Milan Kotyza – poděkoval za získané hlasy, konstatoval, že bez pomoci chovatelů ÚV nemůže 

pracovat, práce zdola je směrodatná; 

- Bc. Vlastimil Jura ml. – uvedl, že v e-mailové korespondenci upozornil JUDr. Michala Danišoviče na 

to, že minulá VH uložila zapracovat do návrhu Stanov ČSCH postavení KPM na úroveň ÚOK, dále 

referoval, že na svazovém webu KPM informuje i o akcích konaných nad rámec ČSCH; 

- Ing. Miroslav Kroft – navrhuje svolat v listopadu 2013 VH, na které by se schválila účetní závěrka za 

rok 2012; reagoval na zprávu předsedy ÚRK, uvedl, že ke zprávám ÚRK se musí vyjádřit 

kontrolovaný subjekt, zprávy ÚRK byly předávány pozdě, takže řada skutků byla již promlčená, 

zprávy ÚRK neodpovídají zásadám pro revizní činnost, jedna zpráva byla schvalována 

korespondenčně, což Stanovy ČSCH neznají, ÚRK povolávala aktivisty – jeden člen ÚRK si po celou 



dobu neplnil svoje povinnosti, na společném jednání ÚV a ÚRK bylo domluveno, že se závěry nikde 

nebudou deklarovat, ÚRK se mala zabývat majetky ČSCH atd.; 

- Vladimír Kopřiva – ÚRK nalezla rozsudek soudu, který uvádí, že všechny půjčky jsou již promlčené. 

 

 

Ad 17) Zpráva mandátové a návrhové komise 

     Zprávu přednesl Vlastimil Jura st. V 17.49 hodin nastal největší úbytek delegátů. Před přijetím usnesení 

jsou přítomni 63 delegáti, k přijetí usnesení je potřeba 32 hlasy, VH je usnášeníschopná. Proběhlo kontrolní 

sčítání, které potvrdilo konstatované informace.  

 

Ad 18) Přijetí usnesení 

     Ing. Miroslav Kroft konstatoval, že většina bodů usnesení byla schválena již v průběhu jednání, 

k některým bylo dále jednáno. Schváleno bylo usnesení v následujícím znění: 

 

Usnesení XXI. Valné hromady ČSCH 
 

Valná hromada Českého svazu chovatelů 

konaná dne 25. května 2013 

ve společenské místnosti DP Praha – Vozovna Kobylisy v Praze 

 

Valná hromada Českého svazu chovatelů: 

 

A. schvaluje 

1. Program jednání VH. 

2. Zapisovatele př. Stejskalovou, ověřovatele př. Danišoviče, Šípa ml. 

3. Volební a jednací řád VH. 

4. Volbu návrhové komise ve složení: př. Kroft, Jura ml., Martinec, Vízek, Krůta.  

5. Volbu mandátové komise ve složení: př. Jura st., Branná, Kvapil, Caha st., Stehlík. 

6. Volbu volební komise ve složení př. Blokeš, Krejčíř, Čadil, Pilař, Šimek. 

7. Zápis z XX. Valné hromady ČSCH konané dne 3. 11. 2012, v písemné podobě rozeslaný ve 

stanoveném termínu všem OO ČSCH. Usnesení této VH bylo součástí zápisu a bylo zveřejněno i 

v časopise Chovatel a na webových stránkách ČSCH. 

8. Rozpočet ústředních orgánů ČSCH na rok 2013.  

9. Hospodářský výsledek za rok 2011 se ziskem ve výši 768 520,65 Kč před zdaněním a bez odpisů. 

Odpisy základních prostředků 2 336 908,40 Kč. Celkový hospodářský výsledek celkem – 

1 568 387,75 Kč, hospodářský výsledek bude proúčtován proti základnímu jmění.  
10. Klíč pro volbu delegátů na XXII. Valnou hromadu ČSCH, a to v poměru jeden delegát na každých 

započatých 350 členů v OO ČSCH (rozhodný je počet zaplacených členských známek všech členů na 

rok 2013).  

11. Inventarizační komisi pro inventarizaci nemovitého majetku ve složení: př. Kabát, Boukal, Petržílka, 

Kudr, Stehlík. 

12. Odbornou pomoc Ing. Jiřího Kotena při inventuře nemovitého majetku za rok 2013. 

13. Ušetřené prostředky v dílčích rozpočtech odborností budou odbornostem ponechávány v rozpočtech 

do dalších let.   

14. Schvaluje vstup ČSCH do Unie chovatelů hospodářských zvířat. 

15. Volbu Ústředního výboru ČSCH ve složení: př. Kotyza, Vilhelm, Kroft, Kudr, Bayer, Výšek. 

16. Volbu Ústřední revizní komise ČSCH ve složení: př. Lamešová, Kičurová, Krůta. 

17. Změnu Stanov ČSCH v ustanovení § 4, odst. 14 následovně: za text: 



„Funkční období je ve všech orgánech Svazu pětileté“ se vkládá čárka a následuje text: „nerozhodne-

li Valná hromada Českého svazu chovatelů jinak.“ 

B. Bere na vědomí 

1. Zprávu předsedy ÚV ČSCH. 

2. Zprávu předsedy ÚRK ČSCH. 

3. Zprávu volební komise. 

4. Zprávu mandátové komise.  

 

C. Ukládá 

a) Ústřednímu výboru ČSCH 

1. Svolat XXII. Valnou hromadu ČSCH na listopad 2013. 

2. Provést důsledně inventarizaci a výsledky inventarizace řádně zaevidovat do účetní evidence. 

3. Předkládat každoročně Valné hromadě ČSCH výsledky inventarizace veškerého majetku. 

4. Vypovědět smlouvu s dodavatelem nánožních kroužků na drůbež a zajistit kroužky od dodavatele ze 

zahraničí na rok 2014. 

5. Zajistit jednotný výběr členských příspěvků prostřednictvím ZO. 

6. Zhodnotit činnost generálního sekretáře ČSCH s případným vyhlášením nového výběrového řízení na 

tuto funkci. 

7. Předat ÚOK CHK požadavek na zjednodušení rodokmenů králíků. 

8. Zajistit odpovědi na diskusní příspěvky ve svazové diskusi na webových stránkách ČSCH. 

9. Zpravovat diskusní příspěvky z XXI. Valné hromady ČSCH. 

10. Zahájit připomínkové řízení k paragrafovému znění Stanov ČSCH. 

 

------------------------- 

 

Po projednání usnesení Jiří Král zakončil v 19.25 hodin jednání XXI. Valné hromady Českého svazu 

chovatelů. 

 

                   Jiří Král, v.r.                                                      Martin Kabát, DiS., v.r. 

předseda ÚV ČSCH                                              generální sekretář ČSCH 

 

 

 

Zapsala – Ing. Eliška Stejskalová 

Ověřovatelé zápisu – JUDr. Michal Danišovič, Jindřich Šíp ml. (schváleno i zařazení příloh).  

K ověření předáno dne 29. května 2013 

Ověřování zápisu ukončeno dne 4. června 2013 


